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Onderwerp gebruik van colistine in de legsector  
       
Beste legpluimveehouder, 

In de legsector is het gebruik van antibiotica al jaren erg laag1. Toch is er aandacht nodig voor het 
antibioticagebruik in deze sector. Een groot deel van het lage gebruik van antibiotica bij leghennen 
(68%) zijn middelen met de werkzame stof colistine (tweede keus middelen). Ook bij 
vermeerderingsdieren in de legsector wordt soms colistine ingezet. Colistine wordt gebruikt bij 
patiënten in ziekenhuizen met serieuze infecties met multiresistente bacteriën als een laatste 
redmiddel. Voor de volksgezondheid is het daarom belangrijk dat er zo min mogelijk resistentie tegen 
colistine ontstaat. Om deze reden is het belangrijk het colistinegebruik in de legsector zoveel 
mogelijk terug te dringen.  
 
Verlaging voor toekomstig gebruik 
Het gebruik van colistine is bij leghennen hoog in vergelijking met de andere veehouderijsectoren en 
ligt ook boven de norm die door het Europese Geneesmiddelenbureau is vastgesteld. De meeste 
veehouderijsectoren gebruiken geen colistine. In de varkenssector en de legsector is het gebruik van 
colistine wel een aandachtspunt. De varkenssector werkt aan een verlaging van het gebruik. De 
Nederlandse overheid en de Stichting Diergeneesmiddelenautoriteit dringen aan op een verlaging 
van het gebruik in de leg- en varkenssector om risico’s voor de volksgezondheid te beperken.  
 
Samen op zoek naar alternatieven 
Het terugdringen van het gebruik van colistine is niet gemakkelijk. Colistine wordt vooral ingezet bij 
E.coli-infecties en die zijn lastig te bestrijden. Er kunnen verschillende oorzaken ten grondslag liggen 
aan deze infecties. Een eerste stap is de inzet van colistine en de mogelijke oorzaken voor E.coli-
infecties te bespreken met uw dierenarts en/of adviseurs. Zijn er alternatieven? Of kunt u 
maatregelen nemen die ervoor zorgen dat u in de toekomst de inzet van colistine kunt verlagen?  
 
Meer onderzoek naar oorzaken en gevolgen 
AVINED is in gesprek met dierenartsen en vertegenwoordigers uit de legsector om te kijken welke 
mogelijkheden er zijn om op een verantwoorde manier de verlaging van het colistinegebruik te 
ondersteunen. Zo vindt er onderzoek plaats op verzoek van AVINED door de Gezondheidsdienst voor 
Dieren en dierenartsen naar de inzet van colistine en de gevolgen hiervan. We zullen u informeren 
over de uitkomsten van het onderzoek.  
 
 

                                                           
1 1,23 DDDAS  in 2017, 1,60 DDDAS  in 2018 en 1,81 DDDAS in 2019. 



 

 
Tot slot: ‘nieuw’ benchmarkrapport 
Ter informatie vindt u een overzicht van het gebruik van antibiotica op uw bedrijf in de bijlage. Vanaf 
nu zullen wij u jaarlijks een zo’n benchmarkoverzicht toesturen, zodat u actueel inzicht heeft in het 
antibioticagebruik op uw bedrijf.  
 
Mocht u vragen hebben over deze brief of bijgaand overzicht, neem dan contact op met AVINED 
(info@avined.nl | 088 998 4340). 
 
 
 
 
Met vriendelijke groet, 
 
 
 
 
Ir. B.M. Dellaert 
secretaris AVINED 
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